
Kommunstyrelsen Protokoll
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Sammanträdets öppnande mm

Sammanträdets öppnande samt upprop

Ordföranden öppnar sammanträdet och upprop genomförs.

Val av justerare och tid för justering

Ordföranden föreslår Jesper Hammarlund (S) som ordinarie och Håkan Ekstrand (C)

som ersättare att justera protokollet onsdagen den 10 april 2024, kl 16.00, i

kommunhuset, Västra Storgatan 15, Gnesta.

Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandes förslag.

Godkännande av dagordningen

Ordföranden föreslår att ärende 11 på dagordningen, Detaljplan för fastigheterna

Gnesta 16:8 mfl - Mejerigatan, flyttas till punkt 6 på dagordningen. Det kompletterade

ärendet Ekonomisk uppföljning, nr 15 på dagordningen flyttas till nr 11 på

dagordningen. Det utskickade ärendet Ombudsinstruktion för Gnesta

kommunkoncerns bolagsstämma, läggs till som ny nr 19 på dagordningen.

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen.
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.15

§ 28

Information från vattenförsörjningsprojektet

Sammanfattning av ärendet
Linnea Salbark, Norconsult, informerar om vattenskyddsområdet. Ärendet ska snart ut

på samråd.

Peter Asteberg, Norconsult, lämnar lägesrapport om arbetet med vattenprojektet och

vattenverket.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.16

§ 29

Återrapportering VA

Sammanfattning av ärendet
Niklas Spets, VA-chef, informerar om reningsverket i Gnesta.

Niklas Spets, VA-chef, redovisar slutrapporten för Laxnelänken.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.18

§ 30

Återrapportering centrumutvecklingen

Sammanfattning av ärendet
Jesper Berndt Dahl, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen, informerar om

arbetet med centrumutvecklingen.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.17

§ 31

Återrapportering kollektivtrafik

Sammanfattning av ärendet
Jesper Bernt Dahl, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen, återrapporterar

om läget med kollektivtrafiken.

Sändlista
~ Akten
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.90

§ 32

Exploateringsavtal Mejerigatan

Beslut
1. Godkänner de fyra exploateringsavtalen för detaljplan för Mejerigatan

2. Samhällsbyggnadschefen får i uppdrag att underteckna avtalen.

Sammanfattning av ärendet
Ett förslag till detaljplan för cirka 200 bostäder samt lokaler för handel och kontor vid

Mejerigatan-Västra Storgatan-Kvarngatan har upprättats. Mot bakgrund av rådande

vattenbrist i Gnesta tätort har detaljplanens genomförandetid gjorts beroende av

utbyggnad av ett nytt vattenverk och en ny vattentäkt. Samhällsbyggnadsförvaltningen

föreslår nu att detaljplanen antas, vilket sker genom ett separat ärende

(Exploateringsavtal Mejerigatan).

Fyra exploateringsavtal har upprättats som en följd av framta för planområdet gäller

kommunalt huvudmannaskap vilket innebär att kommunen är

ansvarig för att ställa i ordning och förvalta de allmänna platserna.

Exploateringsavtalet mellan kommunen och exploatören säkrar upp

genomförandefrågor kopplade till detaljplanen. I exploateringsavtalet stadgas bland

annat att exploatören ska utge en ersättning till kommunen för

finansiering av iordningställande av allmän platsmark inom planområdet.

För fullgörande av skyldigheter enligt exploateringsavtalet lämnar exploatören en

säkerhet till kommunen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-07

2. Plankarta

3. Planbeskrivning

4. Fastighetsbildningsåtgärder

5. Underlag för genomförande DP Gnesta 16:8 mfl.

6. Exploateringsavtal – Mejeriet
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7. Exploateringsavtal – Siggepark AB

8. Exploateringsavtal – Fastighets Ab Gnesta

9. Exploateringsavtal – Västra Storgatan

Tjänsteförslag
1. Godkänner de fyra exploateringsavtalen för detaljplan för Mejerigatan

2. Samhällsbyggnadschefen får i uppdrag att underteckna avtalen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Daniel Wohlgemuth (MP) föreslår avslag på ärendet. Oskar Sulin (V) bifaller Daniel

Wohlgemuths (MP) avslagsförslag.

Håkan Ekstrand (C) och Kim Jarl (M) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskriva förslaget eller

enligt Daniel Wohlgemuths (MP) förslag om att avslå ärendet. Ordföranden finner att

kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftligt reservation

Oskar Sulin (V) reserverar sig muntligt.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Samhällsbyggnadschef

~ Planeringschef

~ VA-chef

~ Gatuchef

~ Handläggare
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: PLAN.2018.6

§ 33

Detaljplan för fastigheterna Gnesta 16:8 m.fl.
- Mejerigatan

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att

1. Anta detaljplan för fastigheterna Gnesta 16:8 m.fl. - Mejerigatan

Sammanfattning av ärendet
Ett förslag till detaljplan för cirka 200 bostäder vid Mejerigatan-Västra Storgatan-

Kvarngatan har upprättats. Till planen hör ett gestaltningsprogram. Flera utredningar,

såsom risk, buller, kulturmiljö och dagvatten, har legat till grund för planens

utformning. Mot bakgrund av rådande vattenbrist i Gnesta tätort har detaljplanens

genomförandetid gjorts beroende av utbyggnad av ett nytt vattenverk och en ny

vattentäkt. En särskild planbestämmelse har införts som innebär att

genomförandetiden startar när ledningar för distribution av vatten från sjön

Klämmingen har kopplats till Gnesta vattenverk och att vattenverket är i drift.

Förvaltningen föreslår nu att detaljplanen antas.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-02-28, § 2

2. Tjänsteskrivelse 2024- 02-21

3. Ny Plankarta, DP Mejerigatan, Gnesta 16-8 - Antagande

4. Planbeskrivning, DP Mejerigatan, Gnesta 16-8 m.fl. - Antagande

5. Samrådsredogörelse

6. Granskningsutlåtande 1 Mejerigatan

7. Granskningsutlåtande 2 Mejerigatan

8. Gestaltningsprogram, DP Mejerigatan, Gnesta 16-8 m.fl.

9. Illustrationsplan , DP Mejerigatan, Gnesta 16-8 m.fl.

10. Parkeringsutredning Mejerigatan

11. Solstudie Mejerigatan

12. Volymstudie Mejerigatan

13. Barn- och Jämställdhetsanalys Mejerigatan

14. Bullerutredning Mejerigatan
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15. Dagvattenutredning Mejerigatan

16. Geoteknik Samlad, Mejerigatan

17. Kulturmiljöutredning Mejerigatan

18. Konsekvensanalys Kulturmiljö Mejerigatan

19. Körspår ICA Mejerigatan

20. Riskbedömning Mejerigatan

21. Markmiljö Samlad, Mejerigatan

Tjänsteförslag
1. Anta detaljplan för fastigheterna Gnesta 16:8 m.fl. - Mejerigatan

Förslag till beslut på sammanträdet
Daniel Wohlgemuth (MP) föreslår avslag av ärendet. Oskar Sulin (V) bifaller Daniel

Wohlgemuths (MP) avslagsförslag.

Håkan Ekstrand (C) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt Daniel Wohlgemuths (MP) förslag om avslag av det samma. Ordföranden finner

att kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler skriftlig reservation.

Oskar Sulin (V) reserverar sig muntligt.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Länsstyrelsen Södermanland

~ Planeringschef

~ Samhällsbyggnadschef

~ VA-chef

~ Gatuchef
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.42

§ 34

Verksamhetsberättelse 2023 för
Kommunstyrelsen

Beslut
1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Verksamhetsberättelse 2023 för

kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutar årligen om en framtidsplan som anger den riktning som

styrelsen och nämnderna ska arbeta mot. Kommunstyrelsen arbetar mot tre av fem

inriktningsmål. Efter genomfört verksamhetsår ska kommunstyrelsen följa upp det

genomförda året.

Det förekommer viss grad av differens mellan förväntat och faktiskt utfall både för mål-

och uppdragsstyrningen samt budget. Förvaltningen har identifierat förväntade

anledningar till differenserna och ser att kommunstyrelsen behöver stärka det

systematiska arbetet med verksamhetsstyrning.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-02-05

2. Förslag till Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen.

3. Bilaga 1 Fullmäktiges beslutade indikatorer för kommunstyrelsen

Tjänsteförslag
1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Verksamhetsberättelse 2023 för

kommunstyrelsen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Reservationer/särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Kommunchef

~ Ekonomichef

~ Samhällsbyggnadschef

~ Samtliga enhetschefer kommunstyrelseförvaltningen

~ Verksamhetscontroller kommunstyrelsen

~ Förvaltningsekonom kommunstyrelsen
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.68

§ 35

Årsredovisning 2023 Gnesta kommun

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Gnesta kommun.

2. 2023 års underskott inom taxekollektivens om 12,9 mnkr ska balanseras i

respektive taxekollektiv och återställs till kommunen.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade i december 2022 om Framtidsplan 2023-2025 för

Gnesta kommun. Genom framtidsplanen fastställs kommunens ekonomiska ramar och

målbilder för kommande verksamhetsår och ytterligare två år framåt. Styrelsen och

nämnderna har arbetat delvis mot samma mål och delvis mot olika mål. Den

övergripande bedömningen är att kommunen delvis uppnår samtliga kommunala

inriktningsmål. För den ekonomiska hushållningen är den övergripande slutsatsen att

kommunen gör ett bra resultat och uppfyller samtliga ekonomiska mål förutom

resultatmålet. Målen för god ekonomisk hushållning ska därmed anses vara delvis

uppfyllda.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-06

2. Förslag till rapport Årsredovisning 2023 för Gnesta kommun.

3. Bilaga kommunfullmäktiges beslutade indikatorer

Tjänsteförslag
1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Gnesta kommun.

2. 2023 års underskott inom taxekollektivens om 12,9 mnkr ska balanseras i

respektive taxekollektiv och återställs till kommunen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Gnesta kommuns revisorer

~ Kommunstyrelsen

~ Socialnämnden

~ Barn- och utbildningsnämnden

~ Samhällsbyggnadsnämnden

~ Kommunchef

~ Ekonomichef

~ Kanslichef

~ Verksamhetscontroller kommunstyrelsen
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.28

§ 36

Årsredovisning 2023 Sociala stiftelsen

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Godkänna årsredovisning för Gnesta kommuns sociala stiftelse

Sammanfattning av ärendet
Årsredovisningen för Gnesta kommuns sociala stiftelse ska godkännas av

kommunfullmäktige.

Gnesta kommun förvaltar Gnesta kommuns sociala stiftelse. Som förvaltare ska

kommunen årligen upprätta en årsredovisning.

Stiftelsens årliga avkastning ska sedan minst en tiondel lagts till kapitalet användas till

stöd åt behövande personer i Gnesta kommun. Under året har 0 kr delats ut från

stiftelsen.

Stiftelsens tillgångar samförvaltas med övriga stiftelser i Gnesta kommun i syfte att

uppnå bästa möjliga kapitalförvaltning.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-05

2. Årsredovisning Gnesta kommuns sociala stiftelse

Tjänsteförslag
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Godkänna årsredovisning för Gnesta kommuns sociala stiftelse

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Reservationer/särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande

Sändlista
~ Länsstyrelsen

~ Kommunfullmäktige

~ Redovisningsansvarig
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.27

§ 37

Årsredovisning 2023 Stipendiestiftelsen

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Godkänna årsredovisning för Gnesta kommuns stipendiestiftelse

Sammanfattning av ärendet
Gnesta kommun förvaltar Gnesta kommuns stipendiestifelse. Som förvaltare ska

kommunen årligen upprätta en årsredovisning.

Stiftelsens årliga avkastning ska sedan minst en tiondel lagts till kapitalet, användas till

elever inom grundskolan i Gnesta kommun för;

-belöning eller uppmuntran åt elev som visat god kamratanda eller berömvärd flit
- belöning till elev som ägnat arbete åt teater eller musik eller annan kulturell
verksamhet vid skolan eller åt gymnastik eller idrott
- stipendium för fortsatt utbildning efter genomgång av obligatorisk skola

Under året har 0 kronor delats ut enligt ändamålet.

Stiftelsens tillgångar samförvaltas med övriga stiftelser i Gnesta kommun i syfte att

uppnå bästa möjliga kapitalförvaltning.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-05

2. Årsredovisning Gnesta kommuns Stipendiestiftelse

Tjänsteförslag
1. Godkänna årsredovisning för Gnesta kommuns stipendiestiftelse

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.
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Reservationer/särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Länsstyrelsen

~ Kommunfullmäktige

~ Redovisningsansvarig
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2023.453

§ 38

Komplettering framtidsplanen 2024–2026 -
Investeringsbudget och Exploateringsbudget

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Komplettera redan beslutad framtidsplan 2024–2026 med investeringsbudget

och exploateringsbudget.

2. Uppdra åt kommunstyrelsen att genomföra erforderliga revideringar.

Sammanfattning av ärendet
Under 2023 har det genomförts en översyn avseende befintlig investeringsprocess och

investeringsbudget samt innehåll och struktur i befintlig exploateringsbudget. Detta

arbete medförde att beslut om investeringsbudget och exploateringsbudget inte

fattades i samband med att framtidsplan 2024–2026 fastställdes.

Under 2023 har ett arbete pågått med att se över befintlig investeringsprocess och

investeringsbudget samt innehåll och struktur i befintlig exploateringsbudget.

Översynen genomfördes utifrån de specifika uppdragen i framtidsplanen 2023–2025

om att "Tydliga långsiktiga investeringsplaner ska tas fram" samt "Finansieringen av

våra investeringar tydliggörs och behovet av upplåning till andra investeringar än våra

större projekt såsom vattenverk, reningsverk och byggnation av förskola ska minskas".

I och med pågående översyn fattades inget beslut om investeringsbudget och

exploateringsbudget i framtidsplanen 2024–2026, i avvaktan på det slutgiltiga

resultatet av översynen. I avvaktan på det slutgiltiga resultatet av översynen finns ett

behov av att komplettera framtidsplanen 2024-2026 med investeringsbudget och

exploateringsbudget.

Investeringar (mnkr) Budget 2023 Budget 2024 Plan 2025 Plan 2026

Kommunstyrelsen –
skattekollektivet

9,9 12,0 14,0 11,0

Samhällsbyggnadsnämnden 10,7 13,0 11,0 11,0

Barn- och utbildningsnämnden 3,6 4,0 5,0 4,0
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Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-28

2. Komplettering till framtidsplan 2024–2026

Tjänsteförslag
1. Komplettera redan beslutad framtidsplan 2024–2026 med investeringsbudget

och exploateringsbudget.

2. Uppdra åt kommunstyrelsen att genomföra erforderliga revideringar.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår de felsummerade kolumnerna i ärendet justeras och läggs till i

protokollet. Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget med

denna redaktionella ändring.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Socialnämnden 2,2 3,0 3,0 2,0

Summa investeringar (ex
taxekollektivet)

26,4 32,0 33,0 28,0

Kommunstyrelsen-taxekollektivet
(VA)

141 20 10 10

Kommunstyrelsen- taxekollektivet
(RH)

0 1 3 10

Vattenförsörjningsprojektet * 27 60 60

Summa investeringar
taxekollektivet

141 48,0 73,0 80,0

Offentlig utsmyckning 0,1      

Oförutsedda investeringar 5 5 5 5

Oförutsedda markköp 5      

Planerade reinvesteringar
anläggningar

0,5      

Totala investeringar 178 85,0 111,0 113,0



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Kommunstyrelsen och samtliga nämnder

~ Kommunchef

~ Ekonomichef

~ Samtliga förvaltningsekonomer



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.166

§ 39

Ekonomisk uppföljning

Beslut
1. Godkänna den ekonomiska uppföljningen per februari inklusive prognos.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsens ekonomiska uppföljning presenteras i bilagan "Ekonomisk

uppföljning efter februari inkl. prognos"

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-04-08

2. Ekonomisk uppföljning efter februari inkl. prognos

Tjänsteförslag
1. Godkänna den ekonomiska uppföljningen per februari inklusive prognos.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kommunchef

Ekonomichef



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.22

§ 40

Partistöd 2024

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige

1. Har tagit del av de politiska partiernas redovisnings- och granskningsrapporter

för 2022.

2. Utbetala partistöd till ansökande partier i enlighet med tabell i förvaltningens

tjänsteskrivelse.

Sammanfattning av ärendet
Enligt reglementet för partistöd ska kommunfullmäktige årligen besluta om

utbetalning av partistöd för innevarande kalenderår. Underlag för besluten är

ansökningarna från respektive partier samt den redovisning som partierna lämnat in.

Sedan 2014 har krav införts på att partierna årligen ska redovisa att partistödet har

använts för att stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin.

Partistödet räknas ut efter det antal mandat som respektive parti har i

kommunfullmäktige och är uppdelat i grundstöd, mandatstöd och utbildningsstöd.

Grundstödet är det samma för samtliga partier, mandat- och utbildningsstöd baserar

sig på antal mandat i kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-11

2. Respektive partis redovisning för 2022 samt partiernas ansökan för 2024

Tjänsteförslag
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige

1. Har tagit del av de politiska partiernas redovisnings- och granskningsrapporter

för 2022.

2. Utbetala partistöd till ansökande partier i enlighet med tabell i förvaltningens

tjänsteskrivelse.
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Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Samtliga partier i kommunfullmäktige.

~ Ekonomichef



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: SN.2024.18

§ 41

Revidering av matavgifter inom
socialnämndens område

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Matavgifter enligt bilaga 1matavgifter 2024: socialnämnden antas.

2. Socialnämnden samt barn- och utbildningsnämnden uppdras att gemensamt

utreda framtida kostförsörjning för ökad effektivitet samt sänka kostnader.

Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen.

3. Socialnämnden får i uppdrag att utreda om en subventionerad lunchavgift på

Träffpunkten är i enlighet med gällande lagstiftning.

4. Socialnämnden får i uppdrag att utreda Träffpunktens verksamhet i syfte att

kunna erbjuda en utökad samlingsplats för målgruppen.

Sammanfattning av ärendet
I arbetet med den årliga revideringen av taxor och avgifter inom socialnämnden

uppmärksammades att de senaste årens prisutveckling inom livsmedel har påverkat

inköpspriserna kraftigt och att såväl barn- och utbildningsförvaltningen som

socialförvaltningen behöver höja avgiften för att kunna möta detta.

Ärendet om revidering av matavgifter inom socialnämndens område behandlades av

socialnämnden den 28 februari 2024. Socialnämnden beslutade att återremittera

ärendet och önskade att förvaltningen tydliggör hur föreslagna avgiftsnivåer påverkar

nämndens ekonomi, hur kostnaden från kostenheten är framräknad samt om förslaget

med en subventionerad avgift är i enlighet med lagstiftning.

Förvaltningen har utifrån detta samlat in ytterligare underlag som styrker behovet av

en höjning av matavgifter enligt bifogat förslag. Förvaltningens förslag till nytt pris per

matlåda är 75 kronor. Priset har även effekt för måltidskostnader inom särskilt boende

där samma procentuella förändring (11,9 procent) sker. Detta innebär exempelvis en

höjning av matavgift för mat inom särskilt boende från 3 864 kr/månad till 4 325

kr/månad.

Det finns ett behov av fortsatt utredning i flera frågor har identifierats och föreslås som

vidare uppdrag till socialnämnden, se ovanstående beslutspunkter.
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Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur socialnämndens protokoll 2023-03-27, § 16

2. Tjänsteskrivelse 2024-03-26

3. Bilaga 1. Matavgifter 2024: Socialnämnden

4. Bilaga 2. Beräkningsunderlag från barn- och utbildningsförvaltningen för

tillagningskostnad matlåda

Tjänsteförslag
1. Matavgifter enligt bilaga 1matavgifter 2024: socialnämnden antas.

2. Socialnämnden samt barn- och utbildningsnämndens uppdras att gemensamt

utreda framtida kostförsörjning för ökad effektivitet samt sänkta kostnader.

Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen.

3. Socialnämnden får i uppdrag att utreda om en subventionerad lunchavgift på

Träffpunkten är i enlighet med gällande lagstiftning.

4. Socialnämnden får i uppdrag att utreda Träffpunktens verksamhet i syfte att kunna

erbjuda en utökad samlingsplats för målgruppen.

Förslag till beslut på sammanträdet
Oskar Sulin (V) lämnar ändringsförslag till punkten 2 med lydelsen; ökad

kostnadseffektivitet samt minskad klimatpåverkan.

Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller Oskar Sulins (V) ändringsförslag till punkten 2.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommustyrelsen beslutar enligt det framskrivna förslaget eller

enligt det framskrivna förslaget med Oskar Sulins ändringsförslag till beslutspunkt 2

och finner att kommunstyrelsen beslutat enligt det framskrivna förslaget.

Reservationer
Oskar Sulin (V) och Daniel Wohlgemuth (MP) reserverar sig muntligt.

Sändlista
~ Kommunfullmäktige

~ Förvaltningschef socialförvaltningen

~ Förvaltningschef barn- och utbildningsförvaltningen

~ Kvalitetschef

~ Enhetschef vuxen- och biståndsenheten

~ Ekonomichef
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

~ Förvaltningsekonom socialförvaltningen

~ Utredare

~ Kvalitetsteamet

~ Avgiftshandläggare, Vuxen- och biståndsenhet
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2022.436

§ 42

Åtgärdsplan och kontroll deponier

Beslut
1. Samhällsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en åtgärdsplan för

deponier.

2. Bevilja 300 000 kr ur posten demografi och oförutsett för framtagande av

åtgärdsplan för deponier i Gnesta kommun under år 2024

Sammanfattning av ärendet
2002 genomfördes en inventering av deponier i Gnesta kommun. Tio stycken

identifierades varav sex stycken med riskklass två, vilket innebär en stor risk för

människors hälsa och miljön. Av de sex har en deponi åtgärdats av privat

fastighetsägare, en har utretts av kommunen med resultatet att inga tecken på deponi

föreligger och en har åtgärdats av kommunen och sluttäckningen är under

färdigställande. Resterande fyra har riskklass tre, vilket innebär en måttlig risk för

människors hälsa och miljön.

Enligt Gnesta kommuns avfallsplan fastställd av kommunfullmäktige 2017-05-01 bör

en åtgärdsplan för deponier ligga hos och beslutas separat av kommunfullmäktige.

Förvaltningen vill därför ta fram en åtgärdsplan för deponierna.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-03-04

Tjänsteförslag
1. Samhällsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en åtgärdsplan för

deponier.

2. Bevilja 300 000 kr ur posten demografi och oförutsett för framtagande av

åtgärdsplan för deponier i Gnesta kommun under år 2024

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Daniel Wohlgemuth (MP) bifaller det framskrivna förslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.

Sändlista
~ Samhällsbyggnadschef

~ Renhållningschef

~ Miljöansvarig



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2023.407

§ 43

Ansökan om bidrag för framtagande av bok
om Åkers Bergslag

Beslut
1. Kultur-och fritidsutskottet föreslår att kommunstyrelsen avslår ansökan om

bidrag på 50 00kr för framtagandet av bok om Åkers Bergslag

Sammanfattning av ärendet
Förvaltningen har tagit del av den övergripande idén. Grunden för boken utgörs av

skyltprogrammet "Historien om människorna, bruket och kanonerna". Det är 64

skyltar med information i bild och text utplacerade i landskapet från Björndammens

masugn i söder till Åkers krutbruk i norr.

Förvaltningen har i stt underlag till sitt beslut titta på om det finns tidigare ansökningar

gällande tryck av böcker skrivna om kommunen, man har inte funnit några sådana

ansökningar trots att det regelbundet kommer ut små skrifter/krönikor från

hembygdsföreningarna. Boken "Björnlundaboken" togs fram och bekostades utan

kommunalt bidrag av Björnlunda hembygdsförening.

Förvaltningen avslår ansökan om bidrag på 50 000kr med motiveringen att boken bör

bära sina kostnader i kommande försäljning av boken

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kultur- och fritidsutskottets protkoll 2024-02-27, § 2

2. Tjänsteskrivelse 2023-12-18

3. Ansökan

4. Beskrivning av projektet

Tjänsteförslag
1. Kultur-och fritidsutskottet föreslår att kommunstyrelsen avslår ansökan om

bidrag på 50 00kr för framtagandet av bok om Åkers Bergslag

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kultur-och fritidsutskottet

~ Henrik Elmberg
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2023.414

§ 44

Ansökan om drift- och anläggningsbidrag -
föreningen Sörmlandsleden

Beslut
1. Kultur-och fritidsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beviljar Föreningen

Sörmlandsleden driftbidrag med 56 000 kr för 2023

Sammanfattning av ärendet
Föreningen har inkommit med en ansökan om driftbidrag för underhåll, utveckling och

marknadsföring av leden under 2023. Bidragsansökan uppgår till 56 000 kr. Av

bidragsansökan framgår att föreningen har 7925 medlemmar.

Föreningens vision är att som den enda svenska låglandsleden som drivs som en ideell

förening vara Sveriges mest kända, välskötta och uppskattad låglandsled.

Förvaltningen anser att vandring är en fritidsverksamhet såväl som en kulturupplevelse

som både främjar hälsan och miljön.

Förvaltningen föreslår att bevilja 56 000 kr i bidrag

Förvaltningen ställer sig positiv till ansökan och anser att deras vision följer

inriktningsmålen i Gnesta kommuns framtidsplan för 2023-2025

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kultur- och fritidsutskottet 2023-12-20, § 58

2. Tjänsteskrivelse 2023-12-08

3. Ansökan

4. Verksamhetsberättelse

5. Kostnadskalkyl

6. Verksamhetsplan 2023-2028

Tjänsteförslag
1. Kultur-och fritidsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beviljar Föreningen

Sörmlandsleden driftbidrag med 56 000 kr för 2023



Kommunstyrelsen Protokoll
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Daniel Woghlemuth (MP) bifaller det framskrivna förslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Kultur-och fritidsutskottet

~ Kommunstyrelsen

~ Föreningen Sörmlandsleden

~ Ekonomienheten



Kommunstyrelsen Protokoll
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.57

§ 45

Ansökan om bidrag till Hittaut projektet 2024

Beslut
1. Bevilja bidrag på 9 000 kr till OK Klemmingen

2. Finansiera detta fritidsenhetens budget, föreningsbidrag

Sammanfattning av ärendet
Hittaut är ett friskvårdsprojekt som vi 2024 kommer att genomföra för femte gången.

Hittaut syftar till att uppmuntra fysisk aktivitet genom att tillgängliggöra

orienteringskartor för boende. Kartorna skall inkludera närområde för att ge alla

möjlighet att på ett enkelt sätt ta sig ut. På kartan finns särskilda platser utmärkta,

checkpoints, och med kartan skall deltagarna hitta dessa. Det finns enklare checkpoints

i det absoluta närområdet samt lite svårare i terrängen en bit bort. Det ska finnas

checkpoints för alla även för de med funktionshinder eller de som vill ta med barnvagn.

Till 2023 utökade föreningen även med en karta över Stjärnhov, Södertuna och

Högtorn och hade 615 deltagare, 17 395 registreringar och deltagarna beräknas ha

spenderat närmare 13 000 timmars letande checkpoints.

Beslutsunderlag
1. Utdrag ur kultur- och fritidsutskottet 2024-02-27, § 1

2. Tjänsteskrivelse 2024-01-29

3. Ansökan om bidrag för Hittaut-projekt 2024

Tjänsteförslag
1. Bevilja bidrag på 9 000 kr till OK Klemmingen

2. Finansiera detta fritidsenhetens budget, föreningsbidrag

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Daniel Wohlgemuth (MP) och Oskar Sulin (V) bifaller det framskrivna förslaget.
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Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ OK Klemmingen

~ Enhetschef för fritid och Freja bad & Gym

~ Förvaltningsekonom
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.87

§ 46

Ombudsinstruktion för Gnesta
kommunkoncerns bolagsstämma

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:

1. Kommunfullmäktiges ägarrepresentant på bolagsstämman för Gnesta

kommunkoncern AB beviljar styrelsens ansvarsfrihet samt godkänner styrelsens

förslag till disponering av vinstmedel, fastställer resultat- och balansmedel och

meddelar att arvodena ska vara i enlighet med gällande arvodesreglemente.

2. Utser Linda Lundin (S) till röstombud i Gnestahem AB, Gnesta Förvaltning AB

och Gnesta Centrumfastigheter AB.

3. Kommunfullmäktige uppmanar Linda Lundin (S) att bevilja styrelse och VD i

dess dotterbolag ansvarsfrihet samt godkänna respektive styrelses förslag till

disponering av vinstmedel, fastställa resultat- och balansräkning och meddela

att arvodena ska vara i enlighet med gällande arvodesreglemente.

Sammanfattning av ärendet
Sven Anderson (M) är kommunens representant och uppdras agera efter

ombudsinstruktionen vid Gnesta kommunkoncern AB: s bolagsstämma 2024.

Kommunfullmäktige föreslås uppmana bolagsstämman i Gnesta kommunkoncern AB

att utse Linda Lundin (S) till röstombud i Gnestahem AB, Gnesta Förvaltning AB och

Gnesta Centrumfastigheter AB.

Ärendet ombudsinstruktion för Gnesta kommunkoncerns bolagsstämma behandlas

årligen i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Ärendet behöver behandlas i

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige innan bolagsstämman i Gnesta

kommunkoncern sker.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse 2024-02-08
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Tjänsteförslag
1. Kommunfullmäktiges ägarrepresentant på bolagsstämman för Gnesta

kommunkoncern AB beviljar styrelsens ansvarsfrihet samt godkänner styrelsens

förslag till disponering av vinstmedel, fastställer resultat- och balansmedel och

meddelar att arvodena ska vara i enlighet med gällande arvodesreglemente.

2. Utser Linda Lundin (S) till röstombud i Gnestahem AB, Gnesta Förvaltning AB och

Gnesta Centrumfastigheter AB.

3. Kommunfullmäktige uppmanar Linda Lundin (S) att bevilja styrelse och VD i dess

dotterbolag ansvarsfrihet samt godkänna respektive styrelses förslag till disponering

av vinstmedel, fastställa resultat- och balansräkning och meddela att arvodena ska

vara i enlighet med gällande arvodesreglemente.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Sven Anderson

~ Linda Lundin

~ Gnesta kommunkoncern

~ VD Gnestahem

~ Kommunfullmäktige
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Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.12

§ 47

Redovisning delegationsbeslut

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till tjänsteman enligt av

kommunstyrelsens antagen delegationsordning. Dessa beslut skall redovisas till

kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får ompröva eller

fastställa delegeringsbesluten. Däremot står det kommunstyrelsen fritt att återkalla

lämnad delegering.

Delegationsbesluten i sin helhet finns tillgängliga hos kommunledningskontoret. Tiden

för överklagande av beslut som fattats med stöd av delegationen börjar löpa fr.o.m att

kommunstyrelsens protokoll justerats och anslagsbevis är uppsatt på kommunens

anslagstavla. Detta gäller dock inte myndighetsärenden där tiden börjar löpa från det

datum då sökanden fått del av besluten.

Från och med maj 2013 innehåller inte redovisningen av delegationsbeslut uppgifter

om vem som initierat respektive delegationsbeslut. Eftersom uppgift om initierare

(namn och adress) kan omfattas av sekretess i vissa ärenden och då personer med

skyddad identitet inte ska röjas, har dessa uppgifter tagits bort.

~ Förteckning över delegationsbeslut 2024-02-28 – 2024-03-21

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Reservationer/Särskilt yttrande
Daniel Wohlgemuth (MP) anmäler särskilt yttrande.



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sändlista
~ Akten



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.13

§ 48

Anmälningsärenden kommunstyrelsen

Beslut
1. Lägga handlingarna till ärendet.

Sammanfattning av ärendet
Information och meddelanden som inkommer till kommunen och som

kommunledningskontoret bedömer vara av vikt att redovisa för kommunstyrelsen,

utgör anmälningsärenden. Anmälningsärendena i sin helhet finns tillgängliga hos

kanslienheten samt hos sekreteraren under sammanträdet.

~ Protokoll Lönenämnden 2023-05-02

~ Protokoll Lönenämnden 2023-10-26

~ Protokoll överförmyndarnämnden 2024-03-15

~ Protokollsutdrag från samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-28, § 7

Återrapportering - förslag till metoder för att värna situationen för groddjur i

Lillsjöområdet i Gnesta tätort.

Förslag till beslut på sammanträdet
Ordföranden föreslår att lägga handlingarna till ärendet.

Beslutsgång
Kommunstyrelsen bifaller ordförandens förslag.

Sändlista
~ Akten



Kommunstyrelsen Protokoll

Sammanträdesdatum:2024-04-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Utdragsbestyrkande

Sammanträdesdatum: 2024-04-08
Diarienummer: KS.2024.14

§ 49

Kommunchefen informerar

Sammanfattning av ärendet
Ingen information

Sändlista
~ Akten



   

Sida 1 

 

  

Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20240408 
 

      

       
  

 
Närvarande 

Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 

 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 

Lundin Linda, Ordförande S X         

Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X         

Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X         

Lindström Petra, Ledamot S X         

Woll Svedén, Isabelle, Ledamot S 
X § 39 -

49 

Nathalie Westerlund § 

40-49 

      

Hammarlund Jesper, Ledamot S X         

Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M  X Sibylle Ekengren       

Jarl Kim, Ledamot M X         

Lundberger Diana, Ledamot KD  X Andreas Andersson       

Dahlgren Jörgen, Ledamot SD  X Sven Anderson       

Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Ann-Sofie Karlsson       

Sulin, Oskar, ledamot V X         

Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X         

          

Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         

Westerlund, Nathalie, Ersättare S X         

Ekengren Sibylle, Ersättare M X         

Anderson Sven, Ersättare M X         

Andersson Andreas, Ersättare C X         

Fridlund Johanna, Ersättare SD  X        

Sicking Per, Ersättare V x         
 

 

 

 

 

 



   

Sida 2 

 

  

Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 

   

     

    

 
 

  

       

       

Datum:  20240408 
 

      

       

 

 

 

 

S-M-C-MP     

M-S-C-L-KD 

SD-M-KD-L-C-S-V-MP 

C-L-KD-M-S 

V-MP-C-L-KD-S-M-SD 

MP-V-C-L-S-M-KD-SD 

L-C-KD-M-S -MP 

KD- C-L-M-S 

 



 

Reservation  
 

Angående ärendet:  
 
Exploateringsavtal Mejerigatan 
 
Diarienummer KS.2024.90 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att det är förhastat att anta detaljplaner och besluta 
om exploateringsavtal för de planerade bostadskvarteren på Mejerigatan redan nu med 
tanke på att byggstart ligger så långt fram i tiden. Länsstyrelsens erinran i samband med 
granskningen av detaljplanen om att vattenförsörjningen måste vara säkrad och 
avloppsreningsverket uppvisa tillräcklig kapacitet bör tas på allvar. 
 
Den nya ytvattentäkten för Gnesta tätort beräknas i nuläget vara i drift tidigast 2027 och 
ett modernt avloppsreningsverk med tillräcklig kapacitet för Gnesta tätort och med teknik 
som tillgodoser framtida reningskrav för t.ex. mikroplaster, läkemedelsrester och PFAS 
ligger ytterligare betydligt längre fram i tiden. I en rad mätningar under åren 2016–2022 
och även under delar av 2023 har reningsverket överskridit de godkända 
utsläppsnivåerna vilket bland annat har lett till att Länsstyrelsen anmält Gnesta kommun 
för miljöbrott. Så sent som för några veckor sedan rapporterar 
samhällsbyggnadsförvaltningen om att tidigare okända läckage av orenat avloppsvatten i 
Sigtunaån upptäckts till följd av nyligen upptäckta brister i det befintliga reningsverket. 
 
Vi anser att antagandet av detaljplaner och beslut om exploateringsavtal för Mejerigatan 
kan vänta tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för byggande och utveckling 
i Gnesta tätort.  
 
En viktig del av analysen när det gäller bostäder är en uppdaterad behovsanalys 
(bostadsförsörjningsplan) där efterfrågan på olika lägenhetsstorlekar och balansen 
mellan bostadsrätter och hyresrätter ingår. Vi menar att det saknas en diskussion kring 
hur de planerade bostäderna vid Mejerigatan ska bidra till att det totala 
bostadsbestående i Gnesta tätort uppfyller det övergripande målet för bostadspolitiken om 
bostadsmarknader där konsumenternas efterfrågan möter ett utbud av bostäder som svarar 
mot behoven. Vi saknar också en diskussion om hur de nya bostadskvarteren ska uppfylla 
högt ställa krav på energieffektivitet och låg miljöpåverkan. 
 
Vi menar att det under planprocessen för Mejerigatan har tillkommit en stor mängd ny 
information samtidigt som ett antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några 
exempel är: 
 

• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 

• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas eller är utdaterade t.ex. 
Energiplan, Vattentjänstplan, bostadsförsörjningsplan och Strategi för tätortsnära 
Grön infrastruktur. 



 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 

redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 

alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 



 

Reservation  
 

Angående ärendet:  
 
Detaljplan för fastigheterna 16:8 m.fl. Mejerigatan 
 
Diarienummer PLAN.2018.6 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att det är förhastat att anta detaljplaner och besluta 
om exploateringsavtal för de planerade bostadskvarteren på Mejerigatan redan nu med 
tanke på att byggstart ligger så långt fram i tiden. Länsstyrelsens erinran i samband med 
granskningen av detaljplanen om att vattenförsörjningen måste vara säkrad och 
avloppsreningsverket uppvisa tillräcklig kapacitet bör tas på allvar. 
 
Den nya ytvattentäkten för Gnesta tätort beräknas i nuläget vara i drift tidigast 2027 och 
ett modernt avloppsreningsverk med tillräcklig kapacitet för Gnesta tätort och med teknik 
som tillgodoser framtida reningskrav för t.ex. mikroplaster, läkemedelsrester och PFAS 
ligger ytterligare betydligt längre fram i tiden. I en rad mätningar under åren 2016–2022 
och även under delar av 2023 har reningsverket överskridit de godkända 
utsläppsnivåerna vilket bland annat har lett till att Länsstyrelsen anmält Gnesta kommun 
för miljöbrott. Så sent som för några veckor sedan rapporterar 
samhällsbyggnadsförvaltningen om att tidigare okända läckage av orenat avloppsvatten i 
Sigtunaån upptäckts till följd av nyligen upptäckta brister i det befintliga reningsverket. 
 
Vi anser att antagandet av detaljplaner och beslut om exploateringsavtal för Mejerigatan 
kan vänta tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för byggande och utveckling 
i Gnesta tätort.  
 
En viktig del av analysen när det gäller bostäder är en uppdaterad behovsanalys 
(bostadsförsörjningsplan) där efterfrågan på olika lägenhetsstorlekar och balansen 
mellan bostadsrätter och hyresrätter ingår. Vi menar att det saknas en diskussion kring 
hur de planerade bostäderna vid Mejerigatan ska bidra till att det totala 
bostadsbestående i Gnesta tätort uppfyller det övergripande målet för bostadspolitiken om 
bostadsmarknader där konsumenternas efterfrågan möter ett utbud av bostäder som svarar 
mot behoven. Vi saknar också en diskussion om hur de nya bostadskvarteren ska uppfylla 
högt ställa krav på energieffektivitet och låg miljöpåverkan. 
 
Vi menar att det under planprocessen för Mejerigatan har tillkommit en stor mängd ny 
information samtidigt som ett antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några 
exempel är: 
 

• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 

• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas eller är utdaterade t.ex. 
Energiplan, Vattentjänstplan, bostadsförsörjningsplan och Strategi för tätortsnära 
Grön infrastruktur. 



 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 

redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 

alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 



 

Särskilt yttrande:  
 

Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen  
 

Diarienummer: KS.2024.42 
 
Miljöpartiet vill tacka för verksamhetsberättelsen 2023 för kommunstyrelsen.  
 
Som återkoppling vill vi främst lyfta två frågor. För det första anser vi att det är märkligt 
att det i redovisningen över genomfört klimatstrategiskt arbete (sid 11) inte redovisas 
några sådana insatser under året, utan det som där lyfts fram är insatser som genomförts 
inom områdena: dricksvattenförsörjning, vattenskyddsområden och avloppsrening. Om 
det stämmer att det inte utförts några insatser för att minska Gnestas klimatavtryck eller 
för att rusta Gnesta mot klimatförändringarna är det högst oroande. 
 
För det andra är det anmärkningsvärt att det av Verksamhetsplanen framgår att arbetet 
med att ta fram en Miljö- och hållbarhetsplan för Gnesta inte påbörjats under 2023 (s. 15). 
Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande planen är antagen för tio 
år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och miljöområdet samt att den 
styrande koalitionen vid upprepade tillfällen under de senaste åren indikerat att planen 
varit på gång att tas fram. Miljöpartiet noterar dock med viss tillförsikt den information 
som gavs på Kommunstyrelsens möte av KS-ordförande att arbetet med Miljö- och 
hållbarhetsplanen har satts igång under våren 2024 – att samråd om planens inriktning 
ska hållas med partiföreträdare och att planen ska vara färdigställd under 2024.  
 
 
 
 

Daniel Wohlgemuth  
Ledamot i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 



 
 

 

 

 

Särskilt yttrande: Årsredovisning 2023 Sociala stiftelsen  

 

KS.2024.28 
 

Enligt årsredovisningen har inga pengar delats ut trots att det är syftet med stiftelsen. 

Enligt årsredovisningen går orimligt stor del av avkastningen till redovisningskostnader. 

Det finns förklarliga skäl till detta som inte framgår av årsredovisningen men faktumet är att 

förvaltningen av stiftelsen behöver förnyas och stiftelsen behöver eventuellt läggas ihop med de 

andra sju stiftelser som kommunen också förvaltar.  

Detta görs inte i brådrasket eftersom det är komplicerade regelverk som gäller stiftelser men det är 

viktigt att uppdraget ges till ekonomienheten så att dom kan lösa detta på bästa sätt. 

I samband med detta arbetet så borde reglerna och rutinerna för hur man söker och hur man delar ut 

pengar också förnyas så att transparens och effektivitet kan uppnås, 

 

 

 

 

Daniel Wohlgemuth 

Ledamot i Kommunstyrelsen för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta  



 
 

 

 

 

Särskilt yttrande: Årsredovisning 2023 Stipendiestiftelsen  

 

KS.2024.27 
 

Enligt årsredovisningen har inga pengar delats ut trots att det är syftet med stiftelsen. 

Enligt årsredovisningen går orimligt stor del av avkastningen till redovisningskostnader. 

Det finns förklarliga skäl till detta som inte framgår av årsredovisningen men faktumet är att 

förvaltningen av stiftelsen behöver förnyas och stiftelsen behöver eventuellt läggas ihop med de 

andra sju stiftelser som kommunen också förvaltar.  

Detta görs inte i brådrasket eftersom det är komplicerade regelverk som gäller stiftelser men det är 

viktigt att uppdraget ges till ekonomienheten så att dom kan lösa detta på bästa sätt. 

I samband med detta arbetet så borde reglerna och rutinerna för hur man söker och hur man delar ut 

pengar också förnyas så att transparens och effektivitet kan uppnås, 

 

 

 

 

Daniel Wohlgemuth 

Ledamot i Kommunstyrelsen för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta  



 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Komplettering framtidsplanen 2024–2026 - Investeringsbudget och Exploateringsbudget  

 
Diarienummer KS.2023.453 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta förstår bakgrunden till att denna komplettering är försenad 
och att man tvingades att bryta mot Ekonomistyrningsreglerna när man utelämnade 
investerings- och exploateringsbudgeten från Framtidsplanen. 
 
Framtidsplanen har förändrats över tid. Tyvärr till det sämre, när det gäller transparensen 
avseende investerings- och exploateringsbudget. 
 
Framtidsplanerna innan 2022 innehöll investeringsbudget per nämnd och taxe-kollektiv. 
 
Framtidsplanen 2022 var den första som saknade investeringsbudget per nämnd. 
 
Att inte samlat kunna se vad som ska göras och hur helheten sitter ihop är, kan hända, ett 
symtom på att jobbet inte har gjorts. 
 
Det verkar som att vi investerar (och re-investerar) för lite. Det är svårt att avgöra med ett 
fragmenterat underlag men en jämförelse görs här: 
 

 
 

 
 
 



 
Transparensen och möjligheten att förstå och bemöta var politiken vill att verksamheten 
ska ta vägen ökar när oppositionen också kan ta del av planen. 
 
Av jämförelsen så ser vi att den orimliga minskningen av investeringar tar fart men ifall 
dom motsvarar avskrivningarna, behoven eller förväntningarna hos medborgarna återstår 
att se. 
 

 
 

 
 
Ovan syns att det uppenbart felaktiga att investera noll (RH) har rättats till men 
summeringarna stämmer inte och röda siffrorna visar korrekt summering. 

Att VA bara investerar 10–20 miljoner/år betyder i praktiken att ledningsnäten fortsätter 
med sin ”flygkrash-i-slowmotion” och när VA gjort sin förnyelseplan kommer de siffrorna 
behövas skrivas upp avsevärt. Minst med det dubbla. 
 
Sammanfattningsvis är det viktigt med transparens och Miljöpartiet välkomnar att 
framtida Framtidsplaner kommer att innehålla mer detaljer så att vi och medborgarna 
kan känna sig säkra på att det finns styrning och att kursen är mot målet. 
 
Det förutsätter förstås att målformuleringen är mätbar och tydlig. 
  
Länkar till dokument som nämns ovan:  
https://www.gnesta.se/download/18.22c9684d17d7f101d315896/1638527578325/Framtidsplan-2022-2024-
f%C3%B6r-Gnesta-kommun.pdf 
 
https://www.gnesta.se/download/18.3aafd501852998f4b876f88/1671723694679/Ekonomistyrningsregler-
Gnesta-kommun.pdf 

 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i Kommunstyrelsen för 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 

https://www.gnesta.se/download/18.22c9684d17d7f101d315896/1638527578325/Framtidsplan-2022-2024-f%C3%B6r-Gnesta-kommun.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.22c9684d17d7f101d315896/1638527578325/Framtidsplan-2022-2024-f%C3%B6r-Gnesta-kommun.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.3aafd501852998f4b876f88/1671723694679/Ekonomistyrningsregler-Gnesta-kommun.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.3aafd501852998f4b876f88/1671723694679/Ekonomistyrningsregler-Gnesta-kommun.pdf


 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet:  
 
Åtgärdsplan och kontroll - Deponier 
 
Diarienummer KS.2022.436 
 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta brister ut i ett rungande ”Äntligen!” 
 
Bakgrund i ärendet:  
 
I april 2001 fick Gnesta kommun bidrag från Länsstyrelsen i Södermanlands län för att 
inventera och riskklassa förorenade områden.  
 
Arbetet ingick i den nationella inventeringen av förorenade områden. Syftet var att 
undersöka hur förorenade de äldre avfallsupplagen är samt undersöka vad detta kan 
medföra för risker för människor och miljö.  
 
Arbetet omfattade en orienterande studie som i huvudsak har följt Naturvårdsverkets 
Metodik för Inventering av Förorenade Områden (MIFO) fas 1 (rapport 4918).  
 
Den orienterande fasen omfattade fältbesök, intervjuer, kartlitteratur- och arkivstudier samt 
en avslutande riskklassning.  
 
Totalt riskklassades tio gamla avfallsupplag. Alla tio avfallsdeponier besöktes på plats och 
riskklassades enligt MIFO fas 1, som är en orienterande studie.  
 
Informationen om områdena sammanställs och bedöms med avseende på risk och tilldelas 
en riskklass mellan 1 – 4 där 1 =mycket hög risk och 4 =Liten risk. Sex avfallsdeponier 
tilldelades riskklass 2 och fyra avfallsdeponier tilldelades riskklass 3.  
 
I gällande Avfallsplan står att läsa: 
”En åtgärdsplan för deponier bör ligga hos och beslutas separat av kommunfullmäktige.” 
 
Så inventeringen gjordes 2001. Gällande Avfallsplan beslutades 16 år senare och nu 
ytterligare 7 år senare så föreslås att förvaltningen tar fram en Åtgärdsplan. 
 
Man får hoppas att saktfärdigheten i detta ärende inte lett till irreversibla skador. 
 
Arbetet med sluttäckningen av Käxledeponin har påbörjats och där har förhöjda halter av 
PFAS hittats i grundvattnet kring deponin. 
 



 
 
Nedan redovisas de inventerade och riskklassade deponierna. 
 
Detaljer kring respektive deponi finns att läsa i Avfallsplanen bilaga 1. 
 
 

 
  
 
 
Länk till gällande Avfallsplan: 
https://www.gnesta.se/download/18.6a2a1ec91660af3da2a18eec/1537954478240/Avfallspl
an%202017-2025.pdf 
 
Länk till gällande Länsstyrelsens karttjänst – Förorenade områden: 
https://www.lansstyrelsen.se/sodermanland/miljo-och-vatten/fororenade-
omraden/kartor-over-fororenade-omraden.html 
 
 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i Kommunstyrelsen för   
Miljöpartiet i Gnesta 

https://www.gnesta.se/download/18.6a2a1ec91660af3da2a18eec/1537954478240/Avfallsplan%202017-2025.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.6a2a1ec91660af3da2a18eec/1537954478240/Avfallsplan%202017-2025.pdf
https://www.lansstyrelsen.se/sodermanland/miljo-och-vatten/fororenade-omraden/kartor-over-fororenade-omraden.html
https://www.lansstyrelsen.se/sodermanland/miljo-och-vatten/fororenade-omraden/kartor-over-fororenade-omraden.html


 

Särskilt Yttrande  
 

Angående ärendet: Redovisning delegationsbeslut 
 

Diarienummer KS.2024.12 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta har analyserat utfallet av möjligheten till reduktion av va-
taxan ifall dagvatten (Dg) omhändertas lokalt. 
 
Bakgrund: 
I och med antagandet av VA-taxan den 1 februari 2024 ges möjlighet till minskad 
dagvattenavgift via en E-tjänst (https://e-tjanster.gnesta.se/oversikt/overview/750). 
 
I den nya taxan kan fastighetsägare som har egen hantering av dagvatten inom sin 
fastighet få dagvattenavgiften reducerad med 90 procent. För att få en minskad avgift för 
dagvatten ska fastighetsägaren kunna uppvisa att dag- och dräneringsvatten 
omhändertas inom den egna fastigheten/arrendetomten eller rinner direkt till en sjö eller 
ett vattendrag utan att passera annan fastighet. 
 
Utfall: 
I listan med delegationsbesluten så fann vi sju stycken ansökningar om reducerad avgift. 
Fem var inskickade manuellt och två via e-tjänsten. Av dessa ansökningar fick tre avslag 
och fyra godkändes för reducerad avgift. 
 
Slutsats: 
Det är för få som ansöker om reducerad avgift. 
 
Eftersom det är önskvärt att fler tar hand om sitt dagvatten borde möjligheten till reducerad 
avgift marknadsföras bättre. Det ekonomiska ”avbräcket” för VA-kollektivet är minimalt 
jämfört med vinsterna i form av engagerade medborgare och minskad belastning på VA-
systemet. 
 
En riktad informationskampanj borde genomföras där förvaltningen bedömer att ett 
lokalt omhändertagande av dagvatten skulle göra särskild nytta. Som ett minimum borde 
en enkel nyhet på kommunen websida publiceras med information om möjligheten till 
reducerad avgift. 
 
Bidragande orsaker till att inte fler har sökt kan vara att VA-taxan (som den visas på 
hemsidan) inte har ansökningsblanketten för reducerad avgift tydligt exponerad. 
  
Länk till gällande Avfallsplan samt Riktlinjer för reducering av avgift för dagvatten: 
https://www.gnesta.se/download/18.2286251018d2a6a0a3d40298/1712584824411/VA-taxa%202024.pdf 
 

https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20av
gift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf 

 

Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i Kommunstyrelsen för  
Miljöpartiet de Gröna  

https://e-tjanster.gnesta.se/oversikt/overview/750
https://www.gnesta.se/download/18.2286251018d2a6a0a3d40298/1712584824411/VA-taxa%202024.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20avgift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf
https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20avgift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
 


   


     


    


 
 


  


       


       


Datum:  20240408 
 


      


       
  


 
Närvarande 


Tjänstgörande ers. 
 Ärende nr  Ärende nr 


 JA NEJ  JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR 


Lundin Linda, Ordförande S X         


Ekström Anna, 1:e vice ordförande M X         


Ekstrand Håkan, 2:e vice ordförande V X         


Lindström Petra, Ledamot S X         


Woll Svedén, Isabelle, Ledamot S 
X § 39 -


49 


Nathalie Westerlund § 


40-49 


      


Hammarlund Jesper, Ledamot S X         


Jerneborg Glimne Ingrid, Ledamot M  X Sibylle Ekengren       


Jarl Kim, Ledamot M X         


Lundberger Diana, Ledamot KD  X Andreas Andersson       


Dahlgren Jörgen, Ledamot SD  X Sven Anderson       


Tomtlund Christian, Ledamot SD  X Ann-Sofie Karlsson       


Sulin, Oskar, ledamot V X         


Wohlgemuth Daniel, Ledamot MP X         


          


Karlsson Ann-Sofie, Ersättare S X         


Westerlund, Nathalie, Ersättare S X         


Ekengren Sibylle, Ersättare M X         


Anderson Sven, Ersättare M X         


Andersson Andreas, Ersättare C X         


Fridlund Johanna, Ersättare SD  X        


Sicking Per, Ersättare V x         
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Upprops- och omröstningslista, kommunstyrelsen 
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S-M-C-MP     


M-S-C-L-KD 


SD-M-KD-L-C-S-V-MP 


C-L-KD-M-S 


V-MP-C-L-KD-S-M-SD 


MP-V-C-L-S-M-KD-SD 


L-C-KD-M-S -MP 


KD- C-L-M-S 


 








 


Reservation  
 


Angående ärendet:  
 
Exploateringsavtal Mejerigatan 
 
Diarienummer KS.2024.90 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att det är förhastat att anta detaljplaner och besluta 
om exploateringsavtal för de planerade bostadskvarteren på Mejerigatan redan nu med 
tanke på att byggstart ligger så långt fram i tiden. Länsstyrelsens erinran i samband med 
granskningen av detaljplanen om att vattenförsörjningen måste vara säkrad och 
avloppsreningsverket uppvisa tillräcklig kapacitet bör tas på allvar. 
 
Den nya ytvattentäkten för Gnesta tätort beräknas i nuläget vara i drift tidigast 2027 och 
ett modernt avloppsreningsverk med tillräcklig kapacitet för Gnesta tätort och med teknik 
som tillgodoser framtida reningskrav för t.ex. mikroplaster, läkemedelsrester och PFAS 
ligger ytterligare betydligt längre fram i tiden. I en rad mätningar under åren 2016–2022 
och även under delar av 2023 har reningsverket överskridit de godkända 
utsläppsnivåerna vilket bland annat har lett till att Länsstyrelsen anmält Gnesta kommun 
för miljöbrott. Så sent som för några veckor sedan rapporterar 
samhällsbyggnadsförvaltningen om att tidigare okända läckage av orenat avloppsvatten i 
Sigtunaån upptäckts till följd av nyligen upptäckta brister i det befintliga reningsverket. 
 
Vi anser att antagandet av detaljplaner och beslut om exploateringsavtal för Mejerigatan 
kan vänta tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för byggande och utveckling 
i Gnesta tätort.  
 
En viktig del av analysen när det gäller bostäder är en uppdaterad behovsanalys 
(bostadsförsörjningsplan) där efterfrågan på olika lägenhetsstorlekar och balansen 
mellan bostadsrätter och hyresrätter ingår. Vi menar att det saknas en diskussion kring 
hur de planerade bostäderna vid Mejerigatan ska bidra till att det totala 
bostadsbestående i Gnesta tätort uppfyller det övergripande målet för bostadspolitiken om 
bostadsmarknader där konsumenternas efterfrågan möter ett utbud av bostäder som svarar 
mot behoven. Vi saknar också en diskussion om hur de nya bostadskvarteren ska uppfylla 
högt ställa krav på energieffektivitet och låg miljöpåverkan. 
 
Vi menar att det under planprocessen för Mejerigatan har tillkommit en stor mängd ny 
information samtidigt som ett antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några 
exempel är: 
 


• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 


• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas eller är utdaterade t.ex. 
Energiplan, Vattentjänstplan, bostadsförsörjningsplan och Strategi för tätortsnära 
Grön infrastruktur. 







 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 


redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 


alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 








 


Reservation  
 


Angående ärendet:  
 
Detaljplan för fastigheterna 16:8 m.fl. Mejerigatan 
 
Diarienummer PLAN.2018.6 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta anser att det är förhastat att anta detaljplaner och besluta 
om exploateringsavtal för de planerade bostadskvarteren på Mejerigatan redan nu med 
tanke på att byggstart ligger så långt fram i tiden. Länsstyrelsens erinran i samband med 
granskningen av detaljplanen om att vattenförsörjningen måste vara säkrad och 
avloppsreningsverket uppvisa tillräcklig kapacitet bör tas på allvar. 
 
Den nya ytvattentäkten för Gnesta tätort beräknas i nuläget vara i drift tidigast 2027 och 
ett modernt avloppsreningsverk med tillräcklig kapacitet för Gnesta tätort och med teknik 
som tillgodoser framtida reningskrav för t.ex. mikroplaster, läkemedelsrester och PFAS 
ligger ytterligare betydligt längre fram i tiden. I en rad mätningar under åren 2016–2022 
och även under delar av 2023 har reningsverket överskridit de godkända 
utsläppsnivåerna vilket bland annat har lett till att Länsstyrelsen anmält Gnesta kommun 
för miljöbrott. Så sent som för några veckor sedan rapporterar 
samhällsbyggnadsförvaltningen om att tidigare okända läckage av orenat avloppsvatten i 
Sigtunaån upptäckts till följd av nyligen upptäckta brister i det befintliga reningsverket. 
 
Vi anser att antagandet av detaljplaner och beslut om exploateringsavtal för Mejerigatan 
kan vänta tills det föreligger en samlad och uppdaterad plan för byggande och utveckling 
i Gnesta tätort.  
 
En viktig del av analysen när det gäller bostäder är en uppdaterad behovsanalys 
(bostadsförsörjningsplan) där efterfrågan på olika lägenhetsstorlekar och balansen 
mellan bostadsrätter och hyresrätter ingår. Vi menar att det saknas en diskussion kring 
hur de planerade bostäderna vid Mejerigatan ska bidra till att det totala 
bostadsbestående i Gnesta tätort uppfyller det övergripande målet för bostadspolitiken om 
bostadsmarknader där konsumenternas efterfrågan möter ett utbud av bostäder som svarar 
mot behoven. Vi saknar också en diskussion om hur de nya bostadskvarteren ska uppfylla 
högt ställa krav på energieffektivitet och låg miljöpåverkan. 
 
Vi menar att det under planprocessen för Mejerigatan har tillkommit en stor mängd ny 
information samtidigt som ett antal grundläggande förutsättningar har förändrats. Några 
exempel är: 
 


• Parkeringsutredningen som borde varit en viktig pusselbit för planarbetet blev 
färdig 2023. 


• En rad helt grundläggande planer som ännu saknas eller är utdaterade t.ex. 
Energiplan, Vattentjänstplan, bostadsförsörjningsplan och Strategi för tätortsnära 
Grön infrastruktur. 







 
• Vattenförsörjningen som blir färdig tidigast 2027 samtidigt som avloppsreningen 


redan ligger nära gränsen för vad den klarar av kapacitetsmässigt.  
• Den osäkerhet som råder kring elförsörjningen och om elen kommer att räcka till 


alla de projekt som nu planeras i Gnesta tätort. 
 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i kommunstyrelsen  
för Miljöpartiet de Gröna 












 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Komplettering framtidsplanen 2024–2026 - Investeringsbudget och Exploateringsbudget  


 
Diarienummer KS.2023.453 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta förstår bakgrunden till att denna komplettering är försenad 
och att man tvingades att bryta mot Ekonomistyrningsreglerna när man utelämnade 
investerings- och exploateringsbudgeten från Framtidsplanen. 
 
Framtidsplanen har förändrats över tid. Tyvärr till det sämre, när det gäller transparensen 
avseende investerings- och exploateringsbudget. 
 
Framtidsplanerna innan 2022 innehöll investeringsbudget per nämnd och taxe-kollektiv. 
 
Framtidsplanen 2022 var den första som saknade investeringsbudget per nämnd. 
 
Att inte samlat kunna se vad som ska göras och hur helheten sitter ihop är, kan hända, ett 
symtom på att jobbet inte har gjorts. 
 
Det verkar som att vi investerar (och re-investerar) för lite. Det är svårt att avgöra med ett 
fragmenterat underlag men en jämförelse görs här: 
 


 
 


 
 
 







 
Transparensen och möjligheten att förstå och bemöta var politiken vill att verksamheten 
ska ta vägen ökar när oppositionen också kan ta del av planen. 
 
Av jämförelsen så ser vi att den orimliga minskningen av investeringar tar fart men ifall 
dom motsvarar avskrivningarna, behoven eller förväntningarna hos medborgarna återstår 
att se. 
 


 
 


 
 
Ovan syns att det uppenbart felaktiga att investera noll (RH) har rättats till men 
summeringarna stämmer inte och röda siffrorna visar korrekt summering. 


Att VA bara investerar 10–20 miljoner/år betyder i praktiken att ledningsnäten fortsätter 
med sin ”flygkrash-i-slowmotion” och när VA gjort sin förnyelseplan kommer de siffrorna 
behövas skrivas upp avsevärt. Minst med det dubbla. 
 
Sammanfattningsvis är det viktigt med transparens och Miljöpartiet välkomnar att 
framtida Framtidsplaner kommer att innehålla mer detaljer så att vi och medborgarna 
kan känna sig säkra på att det finns styrning och att kursen är mot målet. 
 
Det förutsätter förstås att målformuleringen är mätbar och tydlig. 
  
Länkar till dokument som nämns ovan:  
https://www.gnesta.se/download/18.22c9684d17d7f101d315896/1638527578325/Framtidsplan-2022-2024-
f%C3%B6r-Gnesta-kommun.pdf 
 
https://www.gnesta.se/download/18.3aafd501852998f4b876f88/1671723694679/Ekonomistyrningsregler-
Gnesta-kommun.pdf 


 
 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i Kommunstyrelsen för 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
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https://www.gnesta.se/download/18.3aafd501852998f4b876f88/1671723694679/Ekonomistyrningsregler-Gnesta-kommun.pdf






 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet: Redovisning delegationsbeslut 
 


Diarienummer KS.2024.12 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta har analyserat utfallet av möjligheten till reduktion av va-
taxan ifall dagvatten (Dg) omhändertas lokalt. 
 
Bakgrund: 
I och med antagandet av VA-taxan den 1 februari 2024 ges möjlighet till minskad 
dagvattenavgift via en E-tjänst (https://e-tjanster.gnesta.se/oversikt/overview/750). 
 
I den nya taxan kan fastighetsägare som har egen hantering av dagvatten inom sin 
fastighet få dagvattenavgiften reducerad med 90 procent. För att få en minskad avgift för 
dagvatten ska fastighetsägaren kunna uppvisa att dag- och dräneringsvatten 
omhändertas inom den egna fastigheten/arrendetomten eller rinner direkt till en sjö eller 
ett vattendrag utan att passera annan fastighet. 
 
Utfall: 
I listan med delegationsbesluten så fann vi sju stycken ansökningar om reducerad avgift. 
Fem var inskickade manuellt och två via e-tjänsten. Av dessa ansökningar fick tre avslag 
och fyra godkändes för reducerad avgift. 
 
Slutsats: 
Det är för få som ansöker om reducerad avgift. 
 
Eftersom det är önskvärt att fler tar hand om sitt dagvatten borde möjligheten till reducerad 
avgift marknadsföras bättre. Det ekonomiska ”avbräcket” för VA-kollektivet är minimalt 
jämfört med vinsterna i form av engagerade medborgare och minskad belastning på VA-
systemet. 
 
En riktad informationskampanj borde genomföras där förvaltningen bedömer att ett 
lokalt omhändertagande av dagvatten skulle göra särskild nytta. Som ett minimum borde 
en enkel nyhet på kommunen websida publiceras med information om möjligheten till 
reducerad avgift. 
 
Bidragande orsaker till att inte fler har sökt kan vara att VA-taxan (som den visas på 
hemsidan) inte har ansökningsblanketten för reducerad avgift tydligt exponerad. 
  
Länk till gällande Avfallsplan samt Riktlinjer för reducering av avgift för dagvatten: 
https://www.gnesta.se/download/18.2286251018d2a6a0a3d40298/1712584824411/VA-taxa%202024.pdf 
 


https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20av
gift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf 


 


Daniel Wohlgemuth 
Ledamot i Kommunstyrelsen för  
Miljöpartiet de Gröna  



https://e-tjanster.gnesta.se/oversikt/overview/750

https://www.gnesta.se/download/18.2286251018d2a6a0a3d40298/1712584824411/VA-taxa%202024.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20avgift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf

https://www.gnesta.se/download/18.1668059a18d549087151a831/1706708370071/Reducering%20av%20avgift%20f%C3%B6r%20dagvatten,%20riktlinje.pdf






 


Särskilt yttrande:  
 


Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen  
 


Diarienummer: KS.2024.42 
 
Miljöpartiet vill tacka för verksamhetsberättelsen 2023 för kommunstyrelsen.  
 
Som återkoppling vill vi främst lyfta två frågor. För det första anser vi att det är märkligt 
att det i redovisningen över genomfört klimatstrategiskt arbete (sid 11) inte redovisas 
några sådana insatser under året, utan det som där lyfts fram är insatser som genomförts 
inom områdena: dricksvattenförsörjning, vattenskyddsområden och avloppsrening. Om 
det stämmer att det inte utförts några insatser för att minska Gnestas klimatavtryck eller 
för att rusta Gnesta mot klimatförändringarna är det högst oroande. 
 
För det andra är det anmärkningsvärt att det av Verksamhetsplanen framgår att arbetet 
med att ta fram en Miljö- och hållbarhetsplan för Gnesta inte påbörjats under 2023 (s. 15). 
Förseningen är bekymrande mot bakgrund av att den nuvarande planen är antagen för tio 
år sedan och den oroande utveckling som skett på klimat- och miljöområdet samt att den 
styrande koalitionen vid upprepade tillfällen under de senaste åren indikerat att planen 
varit på gång att tas fram. Miljöpartiet noterar dock med viss tillförsikt den information 
som gavs på Kommunstyrelsens möte av KS-ordförande att arbetet med Miljö- och 
hållbarhetsplanen har satts igång under våren 2024 – att samråd om planens inriktning 
ska hållas med partiföreträdare och att planen ska vara färdigställd under 2024.  
 
 
 
 


Daniel Wohlgemuth  
Ledamot i kommunstyrelsen   
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
 








 
 


 


 


 


Särskilt yttrande: Årsredovisning 2023 Sociala stiftelsen  


 


KS.2024.28 
 


Enligt årsredovisningen har inga pengar delats ut trots att det är syftet med stiftelsen. 


Enligt årsredovisningen går orimligt stor del av avkastningen till redovisningskostnader. 


Det finns förklarliga skäl till detta som inte framgår av årsredovisningen men faktumet är att 


förvaltningen av stiftelsen behöver förnyas och stiftelsen behöver eventuellt läggas ihop med de 


andra sju stiftelser som kommunen också förvaltar.  


Detta görs inte i brådrasket eftersom det är komplicerade regelverk som gäller stiftelser men det är 


viktigt att uppdraget ges till ekonomienheten så att dom kan lösa detta på bästa sätt. 


I samband med detta arbetet så borde reglerna och rutinerna för hur man söker och hur man delar ut 


pengar också förnyas så att transparens och effektivitet kan uppnås, 


 


 


 


 


Daniel Wohlgemuth 


Ledamot i Kommunstyrelsen för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta  








 
 


 


 


 


Särskilt yttrande: Årsredovisning 2023 Stipendiestiftelsen  


 


KS.2024.27 
 


Enligt årsredovisningen har inga pengar delats ut trots att det är syftet med stiftelsen. 


Enligt årsredovisningen går orimligt stor del av avkastningen till redovisningskostnader. 


Det finns förklarliga skäl till detta som inte framgår av årsredovisningen men faktumet är att 


förvaltningen av stiftelsen behöver förnyas och stiftelsen behöver eventuellt läggas ihop med de 


andra sju stiftelser som kommunen också förvaltar.  


Detta görs inte i brådrasket eftersom det är komplicerade regelverk som gäller stiftelser men det är 


viktigt att uppdraget ges till ekonomienheten så att dom kan lösa detta på bästa sätt. 


I samband med detta arbetet så borde reglerna och rutinerna för hur man söker och hur man delar ut 


pengar också förnyas så att transparens och effektivitet kan uppnås, 


 


 


 


 


Daniel Wohlgemuth 


Ledamot i Kommunstyrelsen för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta  








 


Särskilt Yttrande  
 


Angående ärendet:  
 
Åtgärdsplan och kontroll - Deponier 
 
Diarienummer KS.2022.436 
 
 
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta brister ut i ett rungande ”Äntligen!” 
 
Bakgrund i ärendet:  
 
I april 2001 fick Gnesta kommun bidrag från Länsstyrelsen i Södermanlands län för att 
inventera och riskklassa förorenade områden.  
 
Arbetet ingick i den nationella inventeringen av förorenade områden. Syftet var att 
undersöka hur förorenade de äldre avfallsupplagen är samt undersöka vad detta kan 
medföra för risker för människor och miljö.  
 
Arbetet omfattade en orienterande studie som i huvudsak har följt Naturvårdsverkets 
Metodik för Inventering av Förorenade Områden (MIFO) fas 1 (rapport 4918).  
 
Den orienterande fasen omfattade fältbesök, intervjuer, kartlitteratur- och arkivstudier samt 
en avslutande riskklassning.  
 
Totalt riskklassades tio gamla avfallsupplag. Alla tio avfallsdeponier besöktes på plats och 
riskklassades enligt MIFO fas 1, som är en orienterande studie.  
 
Informationen om områdena sammanställs och bedöms med avseende på risk och tilldelas 
en riskklass mellan 1 – 4 där 1 =mycket hög risk och 4 =Liten risk. Sex avfallsdeponier 
tilldelades riskklass 2 och fyra avfallsdeponier tilldelades riskklass 3.  
 
I gällande Avfallsplan står att läsa: 
”En åtgärdsplan för deponier bör ligga hos och beslutas separat av kommunfullmäktige.” 
 
Så inventeringen gjordes 2001. Gällande Avfallsplan beslutades 16 år senare och nu 
ytterligare 7 år senare så föreslås att förvaltningen tar fram en Åtgärdsplan. 
 
Man får hoppas att saktfärdigheten i detta ärende inte lett till irreversibla skador. 
 
Arbetet med sluttäckningen av Käxledeponin har påbörjats och där har förhöjda halter av 
PFAS hittats i grundvattnet kring deponin. 
 







 
 
Nedan redovisas de inventerade och riskklassade deponierna. 
 
Detaljer kring respektive deponi finns att läsa i Avfallsplanen bilaga 1. 
 
 


 
  
 
 
Länk till gällande Avfallsplan: 
https://www.gnesta.se/download/18.6a2a1ec91660af3da2a18eec/1537954478240/Avfallspl
an%202017-2025.pdf 
 
Länk till gällande Länsstyrelsens karttjänst – Förorenade områden: 
https://www.lansstyrelsen.se/sodermanland/miljo-och-vatten/fororenade-
omraden/kartor-over-fororenade-omraden.html 
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